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  در راستاي حمایت از توليد داخل با مصوبه هيئت دولت : تعرفه پنبه 
وارداتي صفر درصد تعيين شد 

مديركل صنايع نساجي و پوشاك وزارت صنايع و معادن از تصويب هيئت دولت در 
جلسه هيئت وزيران مورخه 89/10/29  به استناد ماده 138 قانون اساسي جمهوري 
اسلامي ايران خبر داد كه براساس آن سود بازرگاني پنبه وارداتي صفر درصد تعيين 

شد.
به گزارش پايگاه اطلاع رساني وزارت صنايع ومعادن؛ مهدي اسلام پناه افزود: اين مصوبه 
از تاريخ ابلاغ تصويب نامه به مورخه 11/19/ 89 براي تمام دستگاههاي اجرايي لازم 
الاجراست. وي با تاكيد اين مطلب كه اين اقدام در راستاي حمايت همه جانبه از توليد 
داخل صورت گرفته است تصريح كرد: توسعه بيش از پيش صنعت نساجي و پوشاك، 
رفع دغدغه توليدكنندگان و روان سازي فعاليتهاي اين بخش از صنعت، به عنوان 

مهمترين اهدافي بود كه با تصويب اين مصوبه به آن پرداخته خواهد شد.
براساس اين گزارش، اين مصوبه كه در راستاي حمايت از توليد داخل و صنعت نساجي 
كشور مورد تصويب قرار گرفته به امضاي » محمدرضا رحيمي« معاون اول رئيس 

جمهوري رسيده است.

از عدم دقت لازم در واگذاري هاي صنایع  انتقاد وزیر صنایع و معادن    
نساجي 

وزير صنايع و معادن در سفر يك روزه به استان قزوين، يك واحد نساجي توليد كننده 
ابريشم مصنوعي را افتتاح و كلنگ يك واحد توليدي ديگر را نيز به زمين زد. 

 به گزارش پايگاه اطلاع رساني وزارت صنايع و معادن؛ علي اكبر محرابيان در حاشيه 
مراسم افتتاح اين واحد توليدي با انتقاد از برخي خصوصي سازي هاي دهه 70 كه 
مشكلاتي را براي تعدادي از واحدهاي نساجي به وجود آورده است، به خبرنگاران گفت: 
امروز برخي واحدهاي نساجي به دليل عدم دقت كافي در واگذاري هاي دهه 70 با 
مشكلات فراواني رو به رو شده اند كه تعدادي از اين واحدها در استان قزوين قرار دارند.

وي با اشاره به دلايل بروز برخي مشكلات براي اين دسته از واحدهاي نساجي، گفت: 
دليل اين موضوع يكي عدم دقت در شناسايي خريدار در زمان واگذاري بوده است و 
ديگر اينكه ماشين آلات اين واحدهاي نساجي كه بعد از گذشت سال ها فرسوده  شده 
بودند به دليل عدم توجه خريداران يا عدم توانايي آنها، بازسازي و نوسازي نشدند همين 

موضوع آنها را در بازار رقابت دچار چالش هاي اساسي كرد.
محرابيان در ادامه به افزايش صادرات محصولات نساجي طي 9ماهه نخست امسال 
اشاره كرد و گفت: در اين مدت صادرات محصولات نساجي در مقايسه با سال گذشته 

بيش از 30درصد رشد داشته است. 
از يك ميليارد دلار صادرات محصولات نساجي  افزود: در سال گذشته بيش  وي 
داشته ايم كه نسبت به مدت مشابه قبل، بيش از 20درصد افزايش داشته است. وزير 
صنايع و معادن در بخش ديگري از سخنانش، با اشاره به اختصاص منابع قابل توجه 
براي توسعه صنعتي استان قزوين، تصريح كرد: در قالب طرح آمايش سرزميني و 
صندوق توسعه ملي منابع مناسبي را براي توسعه استان در نظر گرفته ايم كه به زودي 
در اختيار صنعتگران استان قزوين قرار خواهد گرفت. علي اكبر محرابيان همچنين 
با اشاره به اينكه آيين نامه هاي برداشت از صندوق توسعه ملي در حال تدوين است، 
اظهار داشت: به زودي با انتصاب هيات عامل اين صندوق برداشت منابع از آن هم 

امكان پذير مي شود.
به گفته وزير صنايع و معادن منابع موجود در صندوق توسعه ملي تا پايان سال به بيش 
از 14ميليارد دلار خواهد رسيد كه مقرر شده  6ميليارد دلار در اختيار بخش صنعت 

و معدن قرار گيرد.

  فرشهای دستباف چينی در بازارهای ایران 

 رئيس اتحاديه صادرکنندگان فرش دستباف از حضور دستبافته های چينی، هندی و 
پاکستانی در بازار ايران خبرداد و گفت: واردات فرش دستباف غيرقانونی است.

اکبر هريسچيان در گفتگو با مهر گفت: در حال حاضر فرش های توليدی ديگر کشورها 
در خيابان های شهر به فروش می رسند در حالی که دو ميليون نفر به طور مستقيم در 
صنعت فرش دستباف کشور مشغول به فعاليت هستند و هر تعداد بازار کار برای آنها 

لاغرتر و کم سفارش تر شود، اين افراد در مضيقه بيشتری قرار می گيرند.
رئيس اتحاديه صادرکنندگان فرش افزود: به دلايل بالا بودن قيمت تمام شده فرش 
های ايرانی نسبت محصولات ديگر کشورها، دستبافته های آنها به دليل جذابيت 
قيمت، به صورت غيررسمی وارد بازار ايران می شود، در حالی که ايران سالانه تورم 10 
تا 20 درصدی دارد، بنابراين قيمت تمام شده فرش های ايرانی گرانتر از فرش توليدی 

در اين کشورها است.
وی تصريح کرد: در اين ميان ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز بايد با واردات فرش های 

دستبافی که به صورت غيررسمی وارد کشور می شوند برخورد کند.
هريسچيان به تاثيرات منفی قاچاق کالا بر اقتصاد ملی و ضررهايی که به دولت وارد 
می شود، اشاره کرد و اظهار داشت: واردات غيررسمی آثار منفی بر سياست های 
اجرايی دولت دارد، چراکه دولت برای کمک به رشد اقتصادی و صنعتی کشور، غالبا 
سياست های حمايت از صنايع داخلی را اتخاذ می کند؛ اين درحالی است که کالاهای 
مشابه خارجی که به صورت قاچاق وارد کشور می شوند، به علت نپرداختن حقوق 
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گمرکی و سود بازرگانی قيمتی پايين تر ازکالاهای توليد داخلی دارند. در نتيجه رقابت 
برای صنايع داخلی حتی در بازرهای داخلی دشوار می شود و چه بسا به زيان دهی، 

ورشکستگی و در نهايت تعطيلی فعاليت واحدهای توليدی و صنعت بيانجامد.
به گفته هريسچيان، کالای قاچاق با گسترش اقتصاد زيرزمينی، فشار مالياتی را بر 
بخش رسمی وارد کرده و با کاهش فروش، درآمد آنان را کاهش می  دهد و از اين 

طريق، توليد داخلی مورد تهديد قرار می گيرد.
وی، سقوط اشتغال زايی را يکی از مهمترين پيامدهای واردات غيررسمی کالا معرفی 
کرد و افزود:  اين پديده موجب بيکاری افراد مشغول به کار در واحدهای توليدی می 
شود و رکود فعاليت های صنعتی را به دنبال خواهد داشت. به تبع ايجاد رکود جريان 
آتی سرمايه گذاری را نيز دچار اختلال می کند. بنابراين، ورود کالای قاچاق، تهديدی 
برای توليدات داخلی است که توان کافی برای رقابت با توليدات مشابه خارجی ندارند.

رئيس اتحاديه صادرکنندگان فرش دستباف اظهار داشت: قاچاق کالا همچنين بر بازار 
ارزی کشور اثرات منفی دارد، به اين معنا که به علت افزايش تقاضای ارز در بازار آزاد 
جهت واردات غيرقانونی کالا، موجب بر هم خوردن تعادل عرضه و تقاضا شده و نرخ ارز 
را افزايش می دهد که اين امر فشارهای زيادی را به پول رسمی کشور وارد می کند و 

با خود آثار تورمی زيادی ايجاد می کند.

  ریيس اتحادیه تزئينات و موکت فروشان زنجان: افزایش قيمتي در این 
صنف وجود ندارد 

رئيس اتحاديه تزئينات، موکت فروشان و فرش ماشيني زنجان گفت: پس از اجراي 
قانون هدفمند سازي يارانه ها، افزايش قيمتي در اين صنف وجود نداشته است و البته 

نيازي نيز به اين افزايش قيمت وجود ندارد. 
سجاد مقدمي در گفت وگو با ايسنا، با بيان اين که هرگونه افزايش قيمت در اين صنف 
پس از اجراي قانون هدفمند سازي يارانه ها غيرقانوني است، افزود: با توجه به اين که 
ــيني پس از اجراي اين قانون تغييري  قيمت مواد اوليه در توليد موکت و فرش ماش
ــت، بنابراين نيازي به افزايش قيمت در اين زمينه وجود ندارد.  وي ادامه  ــته اس نداش
داد: پس از اجراي اين قانون، هنوز واحدهاي توليدي اقدام به افزايش قيمت نکرده اند 
و به تبع اين امر، واحدهاي صنفي زنجان نيز مجاز نيستند هيچ گونه افزايش قيمتي 
ــند که در صورت مشاهده افزايش قيمت، برخوردهاي لازم  ــته باش در اين زمينه داش
صورت خواهد گرفت.  اين مقام مسئول با بيان اين که در برخي موارد قيمت توافقي در 
اين صنف وجود دارد، عنوان کرد: معمولا نرخ توافقي در کالاي سبد 3 وجود دارد؛ به 
گونه اي که در اين کالاها سازمان بازرگاني و کميسيون نرخ گذاري قادر به نرخ گذاري 
نيستند و اين امر بر اساس توافق اتحاديه و مجمع امور صنفي صورت مي گيرد.  رييس 
اتحاديه تزئينات، موکت فروشان و فرش ماشيني زنجان يادآورشد: در اين زمينه اتحاديه 
با همکاري مجمع امور صنفي قيمتي را تعيين و مصوب مي کنند و سپس با ابلاغ به 
واحدهاي صنفي موجود در اين زمينه، واحدهاي صنفي اين قيمت را لحاظ خواهند 
کرد. البته اين امر با توجه به اين که نمي تواند در کميسيون نرخ گذاري صورت گيرد، به 

مجمع امور صنفي و اتحاديه محول شده است. 
مقدمي در خصوص اختلاف قيمت نصب موکت، اظهار کرد: در اين زمينه هيچ گونه 
اختلاف قيمتي وجود ندارد و قيمت هاي مصوب براي نصب پرده و موکت از سوي 
اتحاديه مشخص شده است که همه واحدهاي صنفي ملزم به رعايت آن هستند و نوع 

موکت هيچ گونه تفاوتي در قيمت نصب ايجاد نخواهد کرد. 
وي خاطرنشان کرد: اين قيمت بر اساس هر متر مکعب موکتي که نصب مي شود، 
تعيين شده و هر گونه مقياس ديگر براي تعيين قيمت نصب موکت مجاز نيست و بايد 

بر اين اساس هزينه نصب لحاظ شود. 

  محصولات نساجی یزد به اسم ترکيه در بازار به فروش می رسد 

 نماينده مردم اردکان در مجلس با اشاره به توليدات خوب برخی کارخانجات نساجی 
در زمينه پارچه های پرده ای و رومبلی گفت: اين محصولات در بسياری مناطق به اسم 

ترکيه به فروش می رسد.
به گزارش خبرنگار مهر در يزد، محمدرضا تابش در نشستی با مديرعامل شرکت 
شهرکهای صنعتی استان يزد و مديران نساجی اين استان با تاکيد بر توجه کافی به 
سليقه مشتری در توليد محصولات مختلف نساجی و با توجه به کيفيت بسيار بالای 
برخی پارچه  های توليدی در واحدهای نساجی استان نظير پارچه  های پرده  ای و 
رومبلی، خواستار برندسازی محصولات مهم نساجی استان شد. وی اظهار اميدواری 
کرد: با اين اقدام ديگر شاهد آن نباشيم که توليدات ما با عنوان اجناس ترکيه به فروش 

برسد.
تابش خاطرنشان کرد: صنعت نساجی استان يزد ظرفيت آن را دارد تا حرف اول را در 
سطح کشور بزند. وی با اشاره به قدمت نساجی در استان يزد افزود: با وجود قدمتی 
که صنعت نساجی در استان يزد دارد، همواره شاهد وجود مشکل و معضل در اين 
صنعت بوده  ايم. تابش خاطرنشان کرد: عدم وجود ماشين آلات مدرن، ضعف دانش و 
سوء مديريتها در اين صنعت باعث شده نتوانيم متناسب با اين حجم سرمايه  گذاری و 
اشتغال ايجاد شده، توسعه اين صنعت را به صورت مطلوب پيش ببريم. نماينده مردم 
اردکان در مجلس در بخش ديگری از سخنان خود همچنين پيشنهاد راه  اندازی خوشه 
صنعت حلوا ارده  سازی اردکان را مطرح کرد و از مسئولان شرکت شهرکهای صنعتی 
استان خواست تا طرح توجيهی لازم را تهيه کند. تابش قول مساعد داد تا مراتب را از 
طريق وزارتخانه  های مربوطه پيگيری کند. رئيس شرکت شهرکهای صنعتی استان يزد 
نيز در اين نشست با اشاره به شناسايی 400 خوشه صنعتی در سطح کشور، استان يزد 

را در رتبه دوم صنعت نساجی در کشور دانست.
عظيمی  همچنين به تشريح اقدامات صورت گرفته در تعيين استراتژی نساجی استان 
يزد در بخش  های مختلف از جمله توسعه توان طراحی، بازاريابی، مباحث آموزشی و 

... پرداخت.

  صادرات فرش دستباف ایراني به 95 كشور دنيا 

معاون سازمان بازرگاني استان تهران گفت: فرش دستباف ايراني به 95 كشور دنيا 
صادر مي شود.

هدايت حاتمي در گفت و گو با فارس اظهار داشت: ايران يك بازار 75 ميليون نفري 
است كه 16ميليون خانوار در كنار جمعيتي جوان و علاقمند به ازدواج و تشكيل 
خانواده است. طبيعي است كه فرش يكي از كالاهاي مورد نياز جامعه باشد؛ ولي 
واقعيت اين است كه بازار صادرات، متفاوت از بازار داخلي است و نوع نگاه خارجي ها به 

فرش ايراني، با نوع نگاه هموطنانمان متفاوت است.
معاون سازمان بازرگاني استان تهران افزود: در ايران، از فرش دستباف ايراني به عنوان 

زيرانداز و نه بعنوان يك كالاي هنري استفاده مي شود.
وي افزود: البته عده معدودي اين كار را انجام مي دهند و براي بسياري از ايراني ها، وجهه 
هنري فرش بسيار مهم است و برخي ها اين اعتقاد را دارند كه حيف است فرش ايراني 
را زير پا انداخت؛ ولي فرش در دنيا به عنوان سفير ايران حضور دارد، اما متاسفانه در 

بعد داخلي مهم شمرده نمي شود.

پـورتال جـامع
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معاون بازرگاني خارجي سازمان بازرگاني استان تهران گفت: فرش ايراني در بيش از 95 
كشور فرش دنيا حضور دارد و ضروري است كه مردم خودمان نيز اين كالا و دستاورد 
عظيم فرهنگي و هنري را به خوبي بشناسند. اگر از ديد اقتصادي نگاه كنيم، بازارهاي 

داخلي و خارجي ماهيتا با هم متفاوت هستند.
حاتمي گفت: هم اكنون حدود 500 ميليون دلار صادرات فرش ايراني صورت مي گيرد. 
اين، عدد كمي نيست و معادل 500 ميليارد تومان است؛ اين عدد را نمي توان جايگزين 
كرد. بنابراين بايد تلاش كرد كه بازار صادراتي را حفظ كرده و توسعه دهيم؛ ولي نبايد 

از بازار فرش داخلي هم غافل شد.
وي افزود: اميدواريم مركز ملي فرش ايران بتواند شناخت مردم از فرش را توسعه داد 
و همانطور كه فرش ماشيني كه هم اكنون به دليل ارزاني، جايگزين سرسخت فرش 
دستباف شده است، از سوي كم درآمدها نيز با تعديل قيمت مورد استفاده قرار گيرد و 
مردم بيشتري به سراغ فرش بيايند و شناخت آنها از فرش و اين هنر كهن، بيشتر شود. 
حاتمي گفت: اگر خودمان احترام اين كالا را به جا نياوريم، خارجي ها نيز كمتر اين كار 

را انجام مي دهند. بنابراين از حيث شناخت فرش در داخل بايد تلاش كنيم. 

  موزه فرش اردکان گشایش یافت 

مديرکل ميراث فرهنگی، صنايع دستی و گردشگری استان يزد گفت: عمليات مرمت و 
تجهيز موزه فرش اردکان نزديک به 200 ميليون تومان هزينه دربرداشته است.

بهرام رضايی ضمن اشاره به اينکه خانه افضلی اردکان در سال 84 خريداری شده است، 
افزود: عمليات مرمت اين بنای قجری از سال 84 آغاز شده و در سال جاری مراحل 

تجهيز آن به پايان رسيد.
وی ادامه داد: طبق تفاهم نامه تنظيم شده خانه افضلی به عنوان مکان موزه ای، آموزشی 
و پژوهشی با موضوع فرش برای بهره برداری در اختيار انجمن دانش آموختگان فرش 

دانشگاه فرش اردکان قرار گرفته است.
بهرام رضايی ضمن اشاره به اينکه عمليات خريد، مرمت، اجرای تأسيسات و نصب 
و  صنايع دستی  فرهنگی،  ميراث  کل  اداره  توسط  موزه ای  و  ساختمانی  تجهيزات 
گردشگری استان صورت پذيرفته، اظهار داشت: همچنين انجمن دانش آموختگان 
اقداماتی همچون چيدمان موزه ای، مديريت و بهره برداری آن با نظارت اين اداره كل 

برعهده دارد.
مديرکل ميراث فرهنگی، صنايع دستی و گردشگری استان يزد تصريح کرد: قرار است 
در اين موزه سير تحول فرش از نخستين مرحله به وجود آمدن، حلاجی، نخ ريسی، 
رنگرزی، طراحی سنتی فرش و بافت در قالب تابلوهای آموزشی و پيکره های انسانی 

به نمايش گذاشته شود.
وی با اشاره به اختصاص بخشی برای فروش فرش و نمايش فرش های قديمی، گفت: 
اين موزه دارای حياطی بزرگ با حوضی در ميان، ديوان دلگشا در جبهه جنوبی و 

اتاق های سه دری در جبهه ديگر است.
رضايی افزود: در راستای اهداف حفاظتی و مرمتی اقداماتی چون نصب دوربين های 
مدار بسته، بازسازی فضای درونی و بيرونی، رنگ آميزی درها و نرده های چوبی و 

نورپردازی بنا و ... انجام شده است.
گفتنی است بر اساس اطلاعات درج شده در پرونده ثبتی خانه افضلی اردکان به شماره 

11619 در تاريخ 24 اسفندماه 83 در فهرست آثار ملی کشور به ثبت رسيده است.

  ویروس واردات بلای جان صنعت نساجی خراسان رضوی 

کار آفرينان خراسانی رضوی واردات بی رويه و قاچاق منسوجات را يکی از موانع عمده 
رشد و پويايی در حوزه صنعت و توليد منسوجات اين استان ارزيابی می کنند. به 
گزارش خبرگزاری مهر، صنعت گران خراسان رضوی معتقدند، واردات بی رويه پوشاک 

و پارچه، کمر صنعت نساجی را شکسته است.
توليد کنندگان می گويند واردات از چالشهای جدی برای کار آفرينی، ايجاد فرصتهای 

شغلی پايدار و توسعه صنعت در استان به شمار می آيد.
از اين رو به حرکت در آوردن چرخهای توليد امروزه برای صنعتگران نساجی به يک کار 
سخت تبديل شده است، مسئله ای که اين روزها باعث شده واحدهای صنعتی تحت 

تاثير ويروس واردات به کما فرو روند.
فرسودگی ماشين آلات انباشت کالاهای توليد شده در انبارها، کمبود نقدينگی و 
سرمايه در گردش، کاهش تقاضای خريد تحت تأثير واردات، رکود و قاچاق منسوجات 
ازجمله تنگناهايی است که اين روزها کارآفرينان صنعت قديمی نساجی با آن دست 

و پنجه نرم می کنند.
در کنار اين مسائل، بدهی صنعتکاران به بانکها و رقابتی نبودن قيمت بعضی ازمحصولات 
با کالاهای خارجی نيز مزيد بر علت شده که وضع اين صنعت رو به افول بگذارد. اولين 
کارخانه نساجی خراسان در سال 1313 تاسيس شد و پس از آن کارخانه های پنبه 
پاک کنی و پشم ريسی در استان شروع به فعاليت کردند. امروزه صنعت نساجی در 
خراسان رضوی با 384 واحد دارای پروانه بهره برداری، از نظر ايجاد اشتغال، ارزش 

افزوده و درآمد يکی از مهم ترين بخش های اقتصادی استان به شمار می رود.
اما در اين ميان برخی از توليد کنندگان از خالی ماندن بخش عمده ای از ظرفيت 
کارخانه های نساجی استان تحت تأثير قاچاق و واردات خبر می دهند. يکی از فعالان 
صنعت نساجی در گفتگو با خبرنگار مهر با بيان اين که واردات بی رويه توليد را فلج 
کرده است، اظهارداشت: اين امر باعث رکود صنعت و توليد داخلی، گسترش بيکاری و 
تبعات آن و مهاجرت سرمايه ها به سوی فعاليتهای غيرتوليدی و عمدتا واردات شده 
است. رضا حميدی افزود: در صنعت نساجی در برخی از رشته ها مانند پتو بافی و 
پوشاک به دليل واردات کالای ارزان قيمت چينی با چالش های زيادی مواجه شده ايم. 
وی گفت: اين در حالی است که در ساير رشته های نساجی با کاهش فروش واز دست 

دادن تدريجی بازار روبرو هستيم.
اين صادرکننده نمونه ادامه داد: صنايع نساجی و چرم به دليل واردات بی رويه اقلامی 
که بصورت رسمی، کم اظهاری وقاچاق وارد کشور می شود با مشکلات کوچک و بزرگ 

دست بگريبانند.
اين کارشناس ارشد صنعت نساجی ادامه داد: در چنين شرايطی بعضی از صنعتگران 
بدليل نگرانی ازسيل ويرانگر واردات بی رويه وقاچاق تمايلی به نوسازی وسرمايه گذاری 
مجدد ندارند. پژوهشهای کارشناسان انجمن مديران صنايع خراسان رضوی نشان می 
دهد با بهبود فضای کسب و کار و رقابتی شدن اين صنعت، مديريت واردات، در کنار 
نوسازی و حمايت می توان به اين صنعت، قديمی و پولساز جانی دوباره بخشيد. همين 
تحقيقات نشان می دهد، با وجود مزيتهای نسبی فراوان در صنعت نساجی که می 
تواند به عنوان نقطه مثبتی در تامين نياز داخلی به منسوجات و پوشاک و دستيابی 
به بازارهای صادراتی و ارز آوری مناسب تلقی شود، حدود 40 درصد نياز شهروندان 
به محصولات نساجی از طريق قاچاق و واردات تأمين می شود که اين موضوع سالانه 

ميليون ها دلار به اقتصاد ملی ضرر می زند.
در اين باره عضو انجمن مديران صنايع خراسان رضوی و مدير عامل يکی از واحدهای 
توليدی مطرح صنعت نساجی استان به خبرنگار مهر در مشهد گفت: قاچاق گسترده 
پوشاک و واردات بی رويه پارچه و منسوجات از کشورهايی چون چين و ترکيه، مشکل 

آفرين شده است.
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محمد گلابگير خواستار حمايت از توليد داخلی شد و افزود: خراسان رضوی يکی از 
استانهای پيشرو در صنعت نساجی است اما در واردات بی رويه روند توسعه اين صنعت 

را بسيار کند کرده است.
وی واردات منسوجات را يکی از عوامل بازدارنده دانست و ادامه داد: در چنين شرايطی 
نوسازی اين صنعت قديمی همچنان با چالش های جدی مواجه است. اين پيشکسوت 
صنعت نساجی با بيان اينکه به دليل مشکلات متعدد، برخی از واحدها ناچار به تعديل 
کارگران خود شده اند، تصريح کرد: اين واحدها در حال حاضر به دليل واردات بی رويه 

با انباشت شديد توليد مواجه شده اند.
وی درباره رقابت با توليد کنندگان خارجی نيز اظهارداشت: قيمت تمام شده کالاهای 
ايرانی به دليل نرخ سود بانکی، عوارض، بيمه، ماليات و مسأيل جانبی بالاتر از اجناس 
خارجی است، اما در زمينه کيفيت، منسوجات ايرانی از کيفيت بهتری برخوردار 

است.
وی با بيان اين که ورود کالاها به صورت چمدانی کارآفرينی را از بين می برد، خاطر 
نشان کرد: در صورت توجه و کاهش مشکلات صنعت نساجی می تواند دو ميليون 

شغل در کشور ايجاد کند.
وی گفت: روزانه 10 تن کالای نساجی به صورت چمدانی توسط مسافران از امارات، 

ترکيه، چين و بنگلادش و هندوستان وارد می شود.
گلابگير تصريح کرد: هر چمدان انباشته از کالاهای نساجی که وارد کشور می شود، 

حداقل زمينه بيکاری يک کارگر را فراهم می کند.
وی از فرسوده بودن دستگاه های نساجی در استان خبر داد و افزود: بعضی از دستگاه 

های توليدی 35 سال قدمت دارد و اين امر مشکلاتی را به وجود آورده است.
کارشناسان بر اين باورند در صنعت نساجی هنوز در زمينه مدسازی پوشاک و لباس 
عقب افتادگی های زيادی وجود دارد که اگر اين عقب افتادگی ها جبران شود، سرانه 
مصرف محصولات نساجی و پوشاک نيز افزايش يافته و در نهايت به رونق بازار نساجان 

در اين استان منجر خواهد شد.
در اين باره عضو کميسيون اقتصادی مجلس شورای اسلامی گفت: برای کاهش واردات 
منسوجات، صنايع مرتبط بايد نسبت توليد بهينه و نوآورانه همت کرده و دولت نيز با 

سياستهای حمايتی خود زمينه توسعه اين صنعت قديمی را فراهم سازد.
مجيد نصير پور با بيان اين که بخشی از صنعت نساجی خراسان رضوی نيازمند 
نوسازی است، افزود: 70 درصد صنعت نساجی کشور و از جمله واحدهای صنعتی اين 

استان نيازمند بازسازی است.
وی اظهارداشت: صنعتگران خراسانی در صورت ايجاد بستر مناسب، می توانند با قدرت 

با توليد کنندگان خارجی رقابت کنند.
وی ادامه داد: برای بهبود شرايط فعلی صنعت نساجی حمايت های دولت از کارآفرينان 

اين بخش ضروری است.
صنايع نساجی خراسان رضوی 4 درصد واحدهای نساجی 8 درصد اشتغال و 12 درصد 
سرمايه گذاری کل صنايع نساجی کشور را به خود اختصاص داده است. اين درحالی 
است که بر اساس آخرين آمار منتشر شده از سوی مرکز آمار ايران، صنايع نساجی اين 
استان با هزار و 969 ميليارد ريال توليد ثروت 8,6 درصد سهم ارزش افزوده صنعت 

نساجی کشور را داراست.

رشد 40 درصدي توليد فرش در كهگيلویه و بویراحمد

مديرعامل شركت فرش كهگيلويه و بويراحمد گفت: در 9 ماهه سال جاري، 350 متر 
مربع فرش در سطح استان توليده شده كه نسبت به مدت مشابه سال قبل از نظر ارزش 

ريالي 100 درصد و از لحاظ متراژ 40 درصد رشد داشته ايم.
مهرداد كاوياني در گفت وگو با ايسناافزود: در سال جاري اين شركت نسبت به سفارش 
پذيري و تدابيري همانند بازاريابي قبل از توليد، فروش و نسبت به توليد سفارشي 
فرش هاي محلي با تراكم بالا و ريز بافت اقدام كرده كه اين عمل باعث شده توليدات 
از كيفيت بسيار بالايي برخوردار شوند؛ دستمزد بافندگان زحمت كش بالا رود و از 
طرف ديگر توليدات در بازار به راحتي بفروش برسد كه اين امر به صورت مستمر رو 

به افزايش است.
وي اظهار كرد: هم اكنون تعداد دستگاه هاي قالي بافي در سطح استان از 35 دستگاه 

به 150 دستگاه رسيده است.
كاوياني خاطرنشان كرد: توليدات شركت فرش استان از قديم الايام طبق دستور كار 
شركت فرش ايران داراي شناسنامه در پشت فرش توليدي بوده و هست به طوري كه 
نام، محل بافنده و استان در آن درج و به مراكز ارسال مي شود و يا به فروش مي رسد.

مديرعامل شركت فرش كهگيلويه و بويراحمد عنوان كرد: شركت فرش ايران درصدد 
ايجاد شناسنامه اي معتبر براي فرش هاي مناطق مختلف و جفرافيايي كشور در بخش 
دولتي و خصوصي است كه به محض انجام شدن اقدامات مركز، كليه توليدكنندگان 
موظف به نصب اين شناسنامه ها براي فرش توليدي خود هستند.وي ادامه داد: گبه، 
گليم، فرش هاي محلي سنتي و نفيس توسط اين شركت در سطح استان توليد مي 
شود. كاوياني تاكيد كرد: كارگاه توليدي فعال مختص فرش در استان وجود ندارد اما 
تسهيلاتي براي راه اندازي چنين كارگاه هايي به بخش خصوصي داده شده و در بخش 

توليد در دهدشت كارگاه خصوصي به صورت نيمه متمركز فعال است.
وي اضافه كرد: سالانه كارگاه هاي آموزشي در سطح استان با توجه به بودجه عمراني 
سازمان بازرگاني كه براي اين اداره در نظر گرفته، برگزار مي شود و كارگاه هايي نيز در 

روستاهاي لوداب و دمچنار و مركز ياسوج به صورت فعال داير هستند.
مديرعامل شركت فرش كهگيلويه و بويراحمد در خصوص بيمه بافندگان فرش در 
استان عنوان كرد: كليه كارآموزان و كساني كه توليدكننده و بافنده فرش، گليم و 
گبه بودند به سازمان بازرگاني و شركت فرش شهرستان ها براي اقدامات لازم در اين 

خصوص، معرفي و به تامين اجتماعي نيز معرفي شدند.
وي يادآور شد: بيشتر بافندگان استان كه تحت پوشش سهام عدالت قرار نگرفته بودند، 

تحت پوشش سهام عدالت بافندگان قرار گرفتند.
كاوياني اظهار كرد: از ابتداي مهرماه سال جاري با وجود بحث هدفمندكردن يارانه ها، 
فرهنگ كار و تلاش در بين بافندگان و بانوان استان گسترش يافته و متقاضيان زيادي 
در اين خصوص به شركت فرش استان مراجعه كردند كه اين امر موجب پيشرفت 

توسعه فرش استان از لحاظ كمي و كيفي شده است.
مديرعامل شركت فرش كهگيلويه و بويراحمد بيان كرد: شركت فرش استان ضمن 
آموزش كليه كارآموزان و بافندگان حرفه اي كه متقاضي اشتغال و تحت پوشش اين 
شركت باشند كليه امكانات قالي بافي را در منازل بافندگان، ايجاد و حين بافت، نظارت 

كامل بر توليد كرده و در پايان فرش را از بافنده خريداري مي كند.
كاوياني اظهار كرد: كليه مواد اوليه گبه و گليم در استان توليد تأمين و توليد مي شود اما 
مواد اوليه براي فرش ريز بافت كه نقش هاي اصولي فرش را دارند از كارخانجات تأمين 

مواد اوليه ي شركت سهامي فرش ايران براي اين شركت در استان ارسال مي شود.
وي اظهار داشت: شركت فرش اين استان آمادگي دارد كه كليه پشم هاي توليدي اين 
استان را در فصل بهار به صورت تضميني خريداري كند به طوري كه دامداران هيچ 
مشكلي براي فروش پشم و نقدينگي نداشته باشند.مديرعامل شركت فرش كهگيلويه 
و بويراحمد خاطرنشان كرد: بازار فرش استان وابسته به فرش كشور است؛ گران شدن 

مواد اوليه و هزينه هاي جانبي موجب بالا رفتن قيمت تمام شده فرش مي شود.

پـورتال جـامع


